



2020年本科生招生简章

2020 Admission Book Undergraduate Program







北京理工大学简介

北京理工大学创立于1940年,是中国国家重点大学,首批进入国家"211工程"、"985工程"和"世界一流大学"建设高校行列。 2017年,在全球具有广泛影响力的英国QS"世界大学500强"中,位列世界大学第389位。

北京理工大学专业以理工科为主,工理管文协调发展,多数专业排名进入中国高校前十名。近年来,通过不断推动国际化办学战略,构建人才培养国际化"大社区",提升人才培养质量,营造国际化学习和生活环境,学校国际化水平和影响力持续提升。2019年,在校生外国留学生已超过2,500人,分别来自147个国家。

本科中文授课大类专业设置

在加强基础和通识教育的同时,进一步增加学生对专业的认识和了解,入学一年后根据兴趣和专业要求,可在大类专业所覆盖范围内选择确认专业。

招生名目	覆盖学院	专业方向
航空航天类	宇航学院、机电学院	航空航天工程、机械电子工程
车辆类	机械与车辆学院	机械工程、工业工程、车辆工程、能源与动力工程、智能制造工程
信息科学技术类	光电学院、自动化学院 计算机学院	光电信息科学与工程、测控技术与仪器、自动化、电气工程及其自动化、 计算机科学与技术、物联网工程、软件工程、人工智能、数据科学与大数据技术
电子信息工程类	信息与电子学院	电子信息工程
理学与材料类	材料学院、化学与化工学院 生命学院、数学与统计学院 物理学院	材料科学与工程、材料化学、化学、应用化学、化学工程与工艺、能源化学工程、生物医学工程、生物技术、数学与应用数学、信息与计算科学、统计学、应用物理学
经济管理类	管理与经济学院	信息管理与信息系统、国际经济与贸易、工商管理、市场营销、会计学
社会科学类	人文与社会科学学院 法学院、外国语学院	经济学、社会工作、法学、英语、日语、德语、西班牙语
设计学类	设计与艺术学院	工业设计、产品设计、视觉传达设计、环境设计

申请资格

- 1. 高中毕业或以上学历,并持有外国有效护照的非中国籍公民;
- 2. 年龄在18至25岁之间

申请办法

申请人需登录留学北理报名系统(http://apply.isc.bit.edu.cn)进行网上报名,填写报名表并网上缴纳报名费。报名系统将于规定时间开通。

申请材料

- 1.护照首页扫描件(护照有效期至少一年以上);
- 2.白底证件照片;
- 3.高中毕业证书或同等学历证明(应届毕业生可提供预毕业证明)(中文或英文);

4.高中阶段含全部课程的成绩单或同等学历课程成绩单(中文或英文), (我校承认的各类国际标准化考试成绩证明,如SAT、ACT、IB、A-level、马来西亚国家统考成绩或其他国家或地区统一高中毕业考试成绩或大学入学考试成绩);

- 5.汉语授课:HSK5级或以上(成绩在180分以上)或其他经我校认定的同等汉语水平证明;
- 6.英语授课:托福成绩≥80/雅思≥5.5或其他经我校认定的同等英语水平证明;

7.截止2020年9月1日年龄在18周岁(含)以上25岁以下;未满18周岁的申请人,须在申请时提交以下证明材料:经中国大使馆认证和翻译的学生出生证明、双方父母的护照首页、监护人身份证、经北京的公证处公证的监护人保证书、委托书(由父母及监护人签字)。

8.申请新生奖学金的申请者还需填写北京理工大学新生奖学金申请表(http://isc.bit.edu.cn/resourcesoffices/resources/download/index.htm)

9.相关获奖证明

审核流程

提交网上申请并等待初审 → 支付报名费 → 院系审核 → 视频面试 → 缴纳保证金 → 等待录取

审核结果将在申请系统中更新。

截止日期:2020年6月30日

学习期限及相关费用

本科生: 4年 **报名费:** 600元 **学费:** 23000元/年 **保险费:** 800元/年 **居留许可:** 550元/年

住宿费: 中关村校区: 双人间1350元/月 四人间900元/月

良乡校区: 双人间900元/月

奖学金类别

1. 中国政府奖学金(仅限中文授课)

通过中国驻申请者所在国大使馆或总领事馆申请中国政府奖学金。使领馆接受申请的时间一般是每年11月至次年4月,请注意提前查询。

填写《中国政府奖学金申请表》时,需在"申请院校"一栏的第一志愿填写"北京理工大学"。

2. 北京理工大学新生奖学金

新生奖学金提供给申请北京理工大学本科的优秀外国留学生。奖学金包括第一年学费,分为全额奖学金和半额奖学金。特别优秀者可免除四年学费。

申请办法:

- **A.** 报名参加我校本科新生奖学金考试,根据考试成绩、材料审核情况决定是否获得奖学金及额度。考试科目:数学、汉语(中文授课专业)、英语(英文授课专业)。考试时间和地点官网另行通知。
 - * 经合作高中老师推荐, 目通过申请材料和面试的申请者, 有机会免笔试优先获得奖学金
- **B.** 对于来自未设立奖学金考试考点国家或特殊原因无法参加考试的申请者,请在http://isc.bit.edu.cn/ → Resources → Download中下载新生奖学金申请表,填好后上传到申请系统附件中。根据材料申请和视频面试情况决定是否获得奖学金及额度。

3. 北京市外国留学生奖学金和"一带一路"奖学金

分为全奖、半奖和四分之一奖。全奖免除全部学费,半奖免除一半学费,四分之一奖免除四分之一学费。

北京市外国留学生奖学金面向全体在校全日制自费本科外国留学生。北京市外国留学生"一带一路"奖学金面向"一带一路"沿线国家在我校航空航天类、车辆类、信息科学技术类、电子信息工程类专业进行全日制本科学习的自费外国留学生。



About BIT

Beijing Institute of Technology (BIT) is one of the most important and successful engineering universities in China. In the 2018 QS University World Ranking, BIT ranked 389th in the world, 76th in Asia and the top10 in science and engineering in China. It has been one of the key universities in China since its founding and the first batch of universities which has entered the national "211 Project", "985 Project" and the "Top A World-class University".

BIT has a traditional focus on science and technology but developing into other areas such as management and humanities. By adopting an international education strategy, more and more international students choose to study in "BIT International Community". BIT is gaining more influence in the world and is now regarded as one of the best destinations for international students studying in China. In 2019, BIT is home to more than 2,500 international students from 147 different countries. Welcome to join Beijing Institute of Technology!

English taught program

Major list				
Aerospace Engineering	Electrical Engineering	Computer Science and Technology		
Mechatronics Engineering	Electronic Engineering	Data Science and Big Data Technology		
Mechanical Engineering	International Economics and Trade			

Qualification

1. High school graduation or equivalent to a Chinese high school graduate

2.Aged between 18 and 25.

On-line Application:

http://apply.isc.bit.edu.cn

Application Materials:

- 1. Photocopy of valid passport front page (valid one year or above);
- 2.ID photo with white background;
- 3. High School Graduation Certificate/Pre-Graduation Certificate (English or Chinese version);
- 4. High School Transcript (English or Chinese version) (BIT accepts the international standard test such as SAT, ACT, IB, A-level, National Exam Scores, such as Malaysia National Exam Scores or others);
- 5. Chinese taught program: HSK5 or above (scores $\!\!\geq\!\!180$) or the equivalent qualification;
- 6 English taught program: TOEFL(ibt)≥80/IELTS≥5.5 or the equivalent qualification for non-native speakers of English;
- 7.For applicants under 18, please submit following supporting documents: Student's original & translated birth certificate, legalized in Chinese embassy, Parents' passport front page photocopy, Guardian's identity card, Guardian's guarantee letter notarized by notary office in Beijing, Power of attorney signed by both parents and guardian.
- 8.Applicants for BIT Freshmen Scholarship need to fill the form at http://isc.bit.edu.cn/resourcesoffices/resources/download/index.htm and upload;

9.Other related documents.

Application Procedure:

Setp:1: Register at http://apply.isc.bit.edu.cn

Step 2: Pay application fee (600 RMB) after pass preliminary examination

Step 3: School Reexamination

Step 4: Online interview arranged via Email.

Step 5: Wait for final admission result and pay deposit

Application Deadline: June 30, 2020

Please check your Email and Application system constantly after submitting application.

Duration & Fees

Duration: 4 years **Application fee:** 600RMB **Tuition:** 30000RMB/year **Insurance fee:** 800RMB/year **Visa fee:** 550RMB/year **Accommodation:** Zhongguancun campus Double room: 1350RMB per month Quad room: 900RMB per month

Liangxiang campus Double room: 900RMB per month













Study in BIT

Scholarship

1. Chinese Government Scholarship (only for Chinese-taught program)

The scholarship application is directed to the local Chinese Embassy or Consulate. The application time is usually from November to April next year. Please ask for more application information from Chinese Embassy/Consulate in your home country.

When filling in the scholarship application form, the applicant should select Beijing Institute of Technology as the first priority institution.

2. BIT Freshmen Scholarship

BIT offers Freshmen Scholarship to outstanding students which covers tuition fee (full or half) for the first academic year. The most outstanding international students will be offered 4-year scholarship.

How to apply for BIT Freshmen Scholarship?

A. Register for BIT Scholarship Examination, including 2 subjects: Mathematics and English. Evaluation is upon exam score and all other application documents. The exam will be taking place in multiple countries, includes China, Malaysia, Mongolia, Laos, Indonesia etc. Find more information about exam date and venue on our website.

*The applicant with recommendation letter from BIT high school partners may apply for exam exemption.

B. If you cannot join BIT Scholarship Examination on site, the alternative way is to download Freshmen Scholarship Application link below: http://isc.bit.edu.cn/ → Resources → Download

And upload this BIT freshmen scholarship to BIT application system after filling up. Evaluation is upon application document and online interview rating.

3. Beijing Municipal Government Scholarship and Belt & Road Scholarship

BIT offers Beijing Municipal Government Scholarship and Belt & Road Scholarship to the senior year students.

The scholarship has three rankings: First Prize (100% tuition waiver), Second Prize (50% tuition waiver), and Third Prize (25% tuition waiver). The evaluation is mainly based on the students' academic transcript.

Belt & Road Scholarship is designed especially for Engineering students from Belt & Road countries. Except International Economics and Trade, all other major students can apply for this scholarship from the second year.

















北京理工大学留学生中心

地址:北京市海淀区中关村南大街5号

联系人:沈老师

电话:86-10-68918272

Email: undergraduate@bit.edu.cn

网址:http://isc.bit.edu.cn

Beijing Institute of Technology

Office of International Students

Address: 5 South Zhong Guan Cun Street, Haidian District, 100081, Beijing, P.R.China

Contact: Ms.SHEN Tel: 86-10-68918272

Email: undergraduate@bit.edu.cn Website: http://isc.bit.edu.cn









